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Hockeyvereniging NMHC lijkt er wel een patent 
op te hebben: het kweken van talent. In het 
clubhuis hangen de wapenfeiten: de jongens 
B1 zijn verschillende jaren achter elkaar lands-
kampioen geworden in de zaal en op het veld, 
de jongens A1 werden landskampioen op het 
veld in 2011. Wanneer ze gaan studeren, vlie-
gen ze uit naar topclubs elders in het land. Ook 
spelen zowel de dames als de heren promotie-
klasse. De dames degradeerden in 2018 uit de 
hoofdklasse en in datzelfde jaar promoveerden 
de heren bijna naar de hoofdklasse, met als 
hoogtepunt de wedstrijd tegen Pinoké met een 
paar duizend toeschouwers langs de lijn. Sterk 
maakt zich al jarenlang hard voor de allerbeste 
kwaliteit speelvelden: ‘Het is vervelend wanneer 
de jeugd op zandvelden moet spelen en later 
bij topclubs op watervelden moet overstappen. 
Wij leiden talent op en willen de jeugd zo goed 

mogelijk faciliteren. Daar horen de allerbeste 
velden bij.’

Alle toplagen vervangen en extra veld 
aangelegd
Sterk is hoofd accommodatiebeheer en onder-
houd bij de Stichting Veldsportaccommodatie 
Nijmegen, die ooit is opgericht in verband met 
het Sportbesluit. De stichting is complexbe-
heerder van zowel de velden als de ‘hockeyma-
nege’ aan de D’Almarasweg. De velden worden 
gebruikt door hockeyclub NMHC Nijmegen, 
korfbalclub Noviomagum, scholengemeen-
schap NSG en incidenteel door derden zoals de 
hogeschool HAN. 

Door zijn professionele achtergrond in het 
sportveldbeheer weet Sterk van de hoed en de 
rand als het gaat om de financiering, organisa-
tie en begeleiding van de aanleg van velden in 
de praktijk. In samenwerking met Antea Sport 
en Edel Grass heeft de stichting de velden een 
facelift gegeven. 

‘We zijn nu een club met 1830 leden. We zijn de 
afgelopen jaren sterk gegroeid; we zaten tegen 
ons plafond aan. We hadden een aanvraag inge-
diend bij de gemeente om het zandveld dat wij 
delen met de korfbalvereniging geheel in eigen 
gebruik te mogen nemen. Dan zou de korfbal-
vereniging moeten verhuizen en dat gaat niet 
op korte termijn. De gemeente zag de nood-
zaak van een extra veld in en gaf toestemming 
voor de aanleg van een zesde veld. Bovendien 
gaf de gemeente in 2015 na overleg met alle 
drie de Nijmeegse hockeyclubs een toelage 
voor de gehele vervanging van de toplaag van 
alle velden, via een meerjarenplan. Dit betrof 
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de vervanging van zandvelden door zandvel-
den, watervelden door watervelden enzovoort. 
Omdat wij zelf hadden gespaard, konden we 
in 2015 een zandveld renoveren en omvormen 
tot een waterveld. Het goedkoopste is uiteraard 
om voor 320 duizend euro een extra zandveld 
aan te leggen, maar de vereniging NMHC wilde 
absoluut dat het zesde veld een waterveld zou 

worden. Toen hebben we als stichting water bij 
de wijn gedaan en gekozen voor de goedkope-
re variant van waterveldaanleg: die met Tricella-
shockpad op een laag van 7 cm fijne lava.’

De breedtesport speelt daar al enkele maanden 
prima op. Over smaak en speltechnische eigen-
schappen valt niet te twisten, zo verklaart Sterk: 
‘Bloemendaal heren 1 moest eens uitwijken 
naar een waterveld met shockpad, omdat hun 
eigen waterveld niet bespeelbaar was door 
algen of vrieskou. Enkele spelers vonden het 
veld met shockpad fijner spelen dan hun hoofd-
veld! Het zogeheten 3D-hockey wordt erdoor 
gefaciliteerd. Daarbij tikt de speler de bal over 
de stick van de tegenstander. Een stuiterend 
veld werkt goed voor dit soort trucjes, maar 
andere spelers hebben liever geen stuiterend 
veld. Zij willen de bal makkelijker kunnen aan-
nemen en meteen doorslaan. Maar NMHC heeft 
nu alles; er is voor elk wat wils.’

ET-Decke
De onderbouw van het veld dat werd omge-
bouwd tot waterveld is een ET-Decke: een lava-

onderbouw met daarop een 3,5 cm dikke rub-
berlaag met steentjes erin, die een dikke harde 
laag vormt. De toplaag is een Triple-T-mat van 
Edel Grass. In 2015 hebben we de mat van het 
hoofdveld geheel vervangen door een Triple-T-
mat. Dat veld heeft een onderbouw met zoab, 
met daarop een E-layer van 1,5 cm. In 2018 heb-
ben we een semiwaterveld vervangen door een 
waterveld, met een Fielddrain-ondergrond met 
E-layer. Van de oefendriehoek hebben we een 
waterveld gemaakt. Later in 2018 hebben we 
het zesde veld aangelegd, met als ondergrond 
zand, daarop lava en daarop een shockpad-
onderbouw. Ook op deze velden ligt een Triple-
T-mat. Daarvoor verstrekte de gemeente ons 
een subsidie van 300 duizend euro.’

Vier dezelfde matten
De club heeft sterk ingezet op identieke mat-
ten. Ook Edel Grass heeft zich daar hard voor 
gemaakt. Dit bedrijf had de watervaste Edel 
ID-mat al in 2014 als nieuw product in de markt 
gezet en in de verkoop reeds een omslag 
gemaakt. ‘Er is speciaal voor ons getuft en ook 
konden we de mat krijgen in een afwijkende 

‘Ze hebben 
speciaal voor ons 
getuft en in de 
gewenste kleur-
stelling geleverd’
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kleur: olijfgroen’, vertelt Sterk. ‘Het voordeel van 
een stichting is dat je bij één leverancier kunt 
bestellen. Dat kan niet bij een gemeentelijke 
aanbesteding. Je kunt bij een gemeente wel 
proberen alles dicht te timmeren met randvoor-
waarden, maar in dit geval kon de stichting heel 
simpel eigen keuzes maken.’
Sterk geeft een rondleiding over het sportcom-
plex. ‘Echte toppers vinden dat de mat op de 
ET-Decke iets meer stuit, maar de ervaringen 
lopen uiteen.’

Fielddrain-laag
De club is afgestapt van het semiwaterveld. 
Men had te veel last van algen. ‘We kregen ze 
niet meer uit het zand. Nu heeft de universiteit 
die hiernaast ligt ook een semiwaterveld en die 
hebben bijna geen algen!’ Het verschil is, denkt 
Sterk, dat ze bijna nooit beregenen. ‘Onze club 
beregende tussen alle wedstrijden door. Dat 
maakt waarschijnlijk een groot verschil voor het 
ontstaan van het algenprobleem. In de laatste 
fase van het semiwaterveld hebben we dan ook 
nauwelijks meer gesproeid. Daarmee wisten 
we de vervanging nog een jaar uit te stellen. 
Om het probleem te voorkomen, hebben we 
het semiwaterveld nu omgevormd tot water-
veld met Fielddrain-onderbouw. We hebben 
de bestaande onderbouw van lava en rubber 
gemengd met cement, waardoor je een soort 
zoab krijgt. Dit heet de Fielddrain-laag. Op deze 
Fielddrain-laag ligt 1,5 cm E-layer, als demping 
voor de Triple-T-mat.’ 
Sterk plaatst een kanttekening. ‘De aanleg van 
Fielddrain kan hier goed, want we zitten op 
stabiele zandgrond. Het nadeel is dat de klus 
veel werk vereist. Je moet het werk ook niet te 
dicht tegen de huizen laten uitvoeren. Er waait 

veel stof op en de werkzaamheden veroorzaken 
de nodige herrie. De bewoners hebben even op 
hun tanden gebeten; dat was heel chique. Maar 
zo’n meevaller heeft natuurlijk niet iedereen.’

Watervast wordt de nieuwe norm
NMHC is nu goed geoutilleerd voor de profs, 
maar vooral voor de breedtesport. Sterk: ‘Het 
zijn allemaal prima matten. Buiten de water-
vaste Edel ID-mat zijn er op het gebied van 
hockeyvelden niet veel ontwikkelingen op het 
moment. De identieke matten, met de garantie 
van dezelfde sporttechnische eigenschap-
pen, zijn voor ons belangrijker dan de laatste 
stand van de technologie. Maar over tien jaar 
gaan we alle toplagen vervangen en dan zal 
de watervaste Edel ID-mat onze nieuwe norm 
zijn. Want water wordt een groot probleem. 
Afgelopen zomer gold in delen van Nederland 
waar men oppervlaktewater gebruikt een 
sproeiverbod. Wij gebruiken gelukkig grondwa-
ter, dus mochten wel sproeien. Wellicht wordt 
water op sommige momenten schaarser dan 
olie. Watervelden zijn in landen zoals Spanje in 
verband met de klimaatverandering eigenlijk 
not done.’

Verwijdering toplaag: markt moet met 
oplossing komen
De toplaagverwijdering bood Sterk tot voor 
kort stof tot nadenken: ‘De recyclingbedrijven 
Vink in Barneveld en Tuf in Dongen nemen 
geen oude toplaagresten meer aan. Afval moet 
nu naar Denemarken. In plaats van 15 duizend 
euro kost het per mat nu 20 duizend euro alleen 
om de mat af te voeren. Kun je nagaan hoeveel 
het kost als je een voetbalmat ook nog van rub-
ber en zand moet ontdoen. Clubs hebben niet 

allemaal het geld liggen om die bizarre prijzen 
op te hoesten.’ 
Maar de leveranciers hebben inmiddels gezocht 
naar een oplossing, zo weet ook Sterk. ‘Dit vak-
blad liet onlangs weten dat kunstgrasaanbie-
ders samen de recycling van kunstgrasmatten 
gaan organiseren, om te beginnen gedurende 
een testjaar. Het gaat om de bedrijven Antea 
Sport/Edel Grass, CSC Sport/Greenfields, 
Domo Sports Grass/SLG en Fieldturf Tarkett, 
die gaan samenwerken met GBN, een dochter 
van Strukton. Volgens het communiqué dat de 
groep naar buiten heeft gebracht, openen GBN 
en de alliantie een verwerkingsfaciliteit voor 
hoogwaardige en circulaire verwerking van 
kunstgrasmatten. Dit is een heel goede ontwik-
keling.’

Ertegenaan!
Sterk is dus erg in zijn nopjes. De werkzaamhe-
den bij MNHC worden in februari afgerond. Hij 
glundert: ‘We kunnen er voorlopig tegenaan!’
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"Watervelden zijn in landen 
zoals Spanje in verband met 
de klimaatverandering 
eigenlijk not done"
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